



Mr. Marshall D. Orson, Board Chair
Mrs. Vickie B. Turner, Vice Chair
Mr. Stan O. Jester
Dr. Michael A. Erwin
Mrs. Allyson Gevertz
Mr. Dijon DaCosta
Dr. Joyce Morley

Mrs. Cheryl Watson-Harris, Superintendent

လက်ခံရေးရာလီတော့ဖီအင်္ဂါ

ဆေးကျိုး-

လါယူလံ ၁၄, ၂၀၂၀

Portia Kirkland, 678-427-4898
Carla Parker, 404-734-1717

DCSD တာ်အိးထီၣ်-ကဒါက့ၤကွဲၤတာ်ရဲၣ်တာ်ကျဲၤ- တာ်စးထီၣ်ကွဲၤစံး, တာ်အိးထီၣ်ကွဲၤဒီးတာ်အိၣ်စီၤစုၤယံၤလီၤသး/တာ်မလိအိၣ်စီၤစုၤယံၤလီၤသးအက့ၢ်ဂီၢ်

STONE MOUNTAIN, Ga. – DeKalb ကီၢ်ရၣ်ခိးထံၣ်ကွဲၤလီၤကဝီၤပုၤဆုၤရဲၣ်တာ်ကျဲၤတာ် Cheryl Watson-Harris ဆုၤန့ၣ်ဖျါထီၣ်တ့ၢ်ကီၢ်ရၣ်ကွဲၤလီၤကဝီၤအတာ်အိးထီၣ်ကဒါက့ၤကွဲၤတာ်တီၢ်ကျဲၤ ၈ မဟါကတ်ကုၣ်ဘၣ်ကုၣ်သ့ကမံးတံၢ်မိၢ်ပုၤတာ်အိၣ်ဖျိၣ်အကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တာ်ရဲၣ်တာ်ကျဲၤလၢကတီၢ်အံၤ ဟ့ၣ်ကုၣ်ဟ့ၣ်ဖးလၢ ကွဲၤကမံးတံၢ်မိၢ်ပုၤစးထီၣ်တာ်ထီၣ်ကွဲၤမလိန့ၣ် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ တုၤ လါအီကုၣ် ၁၇, ၂၀၂၀, စံးခိးအိးထီၣ်ကွဲၤတဖၣ်ဒီး တာ်ဒုၣ်စၢၤစီၤစုၤ/တာ်ဒုၣ်စၢၤယံၤတာ်မလိမဒီးအက့ၢ်ဂီၢ် လၢကမၤဘၣ်လီၤဖိးမံၤတာ်အိၣ်သးဒီး COVID-19 တာ်ဆါတာ်ရဲၣ်လီၤသးအါအါဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကမံးတံၢ်မိၢ်ပုၤအာၣ်လီၤတုၢ်လီၤလၢ တာ်စးထီၣ်တာ်ထီၣ်ကွဲၤအမုၢ်န့ၣ်စံးန့ၣ်လီၤ.

တာ်သမံသမိးတဖၣ်ဒီးတာ်ရဲၣ်တာ်ကျဲၤလၢတာ်မဘၣ်လီၤဘၣ်စးမၤသီထီၣ်အီၤတဖၣ် တာ်ကဘၣ်ဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤလီၤအီၤလၢတလါစုၣ်စုၣ်အဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကီၢ်ရၣ်ကွဲၤလီၤကဝီၤတာ်တီၢ်ကျဲၤဟံၣ်ဖျိၣ်ထီၣ် တာ်န့ၣ်ကျဲၤလၢကတီၢ်အံၤလၢ Georgia ကမုၢ်တာ်အိၣ်ဆုၣ်အိၣ်ချဲၤကျဲၤ, DeKalb ကီၢ်ရၣ်ခိးထံၣ်တာ်အိၣ်ဆုၣ်အိၣ်ချဲၤကမံးတံၢ်မိၢ်ပုၤ, တာ်ပဆုၤရဲၣ်တာ်ကျဲၤတာ်ဆါဒီးတာ်ဒီသဒါစဲထာၣ် (CDC), Georgia တာ်ကုၣ်ဘၣ်ကုၣ်သ့ဒါကျဲၤ (GaDOE), Metropolitan Regional Educational Service Agency (MRESA) လၢတာ်ဟံၣ်ဖျိၣ်မၤသကိးဒီးကွဲၤပုၤဆုၤရဲၣ်တာ်ကျဲၤတာ်တဖၣ်, ဒီးဟီၣ်ကဝီၤဒီးကီၢ်စဲၣ်ပဒီၣ်ပုၤမတၢ်ဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤတၢၤအတာ်ထံၣ်ခိဆၢလၢ တာ်သမံထံၣ်ပုၤလၢအဘၣ်ထွဲမၤသကိးယုၣ်တာ်, လၢတာ်မန့ၢ်တာ်စံးဆၢတဖၣ်လၢမိၢ်ပုၤ, ကွဲၤဖိဒီးပုၤမတၢ်ဖိတဖၣ် ၃၉.၅၇၄ ၈. ဖုးသ့ၣ်ညါယုၣ်တာ်တီၢ်ကျဲၤစုၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ.

“ပကွဲၤဖိဒီးပုၤမတၢ်ဖိတဖၣ်အတာ်ပုၤဖျိးန့ၣ် မုၢ်တာ်လၢအရူဒိၣ်ကတၢ်လၢ DeKalb ခိးထံၣ်ဟီၣ်ကဝီၤကွဲၤအဂီၢ်, ဒီးဖဲတကတီၢ်အံၤန့ၣ် ပဟ့ၣ်ကုၣ်ဟ့ၣ်ဖးလၢတာ်မလိအက့ၢ်ဂီၢ်လၢအိၣ်စီၤစုၤ/အိၣ်ယံၤလီၤသးလၢတာ်စးထီၣ်တာ်ထီၣ်ကွဲၤအန့ၣ်,” ဘၣ်တာ်စံးကတီၢ်အီၤလၢ ကွဲၤပုၤဆုၤရဲၣ်တာ်ကျဲၤတာ် Cheryl Watson-Harris န့ၣ်လီၤ. “ကတီၢ်အံၤခိဖျိလၢတာ်ကထီၣ်အသးလၢတာ်ဆါရဲၣ်လီၤအသးအါအါဂီၢ်ဂီၢ်လၢပဟီၣ်ကဝီၤပုၤအယံၤ, တာ်ယုၤထၢအံၤမုၢ်တာ်အဂုၤကတၢ်လၢပဂီၢ်, ဘၣ်ဆၣ်တာ်အံၤကဘၣ်တာ်သမံသမိးကွဲၤထံၣ်ကဒါက့ၤအီၤလၢတာ်အိၣ်သးအဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ကွဲၤဖိတဖၣ်, ကွဲၤသရၣ်တဖၣ်ဒီးပုၤမတၢ်ဖိတဖၣ်ကဒီးန့ၣ်ဘၣ်စုၢ်ကိးတာ်ပိးတာ်လီၤအါထီၣ်လၢတာ်ဆိၣ်ထွဲအဲၣ်သ့ၣ်လၢတာ်ဆီလီၤဟံၣ်လီၤသးလၢတာ်အိၣ်ယံၤလီၤသးအယံၤန့ၣ်လီၤ.”

ကီၢ်ရၣ်ကွဲၤလီၤကဝီၤပုၤ ၁၃၁ Chromebooks လၢကမလီၤတာ်လၢကွဲၤဖိတဖၣ်လၢအိၣ်လၢ Pre-K တုၤ ၁၂ တီၤန့ၣ်လီၤမန့ၢ်တာ်ပိးတာ်လီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကွဲၤဖိတဖၣ်ဒီးမိၢ်ပုၤတဖၣ် မၤသ့လၢတာ်ကွၢ်ကဒါက့ၤတာ်မလိတဖၣ်လၢကမလိန့ၢ်စဲ တာ်ကစုးကါ software တာ်အိၣ်ယၢတဖၣ် တုၤထီၣ်ထီၣ်ဘးဒဲလဲၣ်အဂီၢ်, ပုၤယုၣ်ဒီးဘၣ်ဆၣ်တာ်တဟံၣ်နီၣ်အီၤလၢ VERGE ဒီး Microsoft TEAMS န့ၣ်လီၤ.

DCSD ကနီၤဟ့ၣ်လီၤစုၢ်ကိးတာ်န့ၣ်လီၤမန့ၢ် VERGE ဒီး Microsoft TEAMS ဆု ကွဲၤအပုၤဟ့ၣ်ကုၣ်ဟ့ၣ်ဖးတာ်တဖၣ်လၢကမတၢ်န့ၣ်လီၤအကတီၢ်လၢတာ်အိၣ်ဖျိၣ်ကတီၢ်, ယုၣ်စုၢ်ကိးဒီးတာ်မဒီးဆုညါလၢတာ်ဟ့ၣ်လီၤ Youth Mental Health First Aid 101 တာ်မလိလၢပုၤမတၢ်ဖိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကွဲၤတဖၣ်ဒီးကွဲၤသရၣ်တဖၣ်တာ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမိၤအီၤလၢကယုထၢတာ်ပိးတာ်လီၤအဂီၢ်အမုၢ် Zoom ဒီး Google Classroom ဒီးကဆဲးကျိးဆဲးကျဲၤတာ်လၢအကြးအဘၣ်လၢအဲၣ်သ့ၣ်အကွဲၤဖိဒီးမိၢ်ပုၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

စးထီၣ်လၢလါယူလံ ၁၄,ပုၤမတၢ်ဖိ ၁၂- လၢတဖၣ်ကစးထီၣ်ကွဲၤတာ်မခိဖျိလၢ တာ်ဟံၣ်ဖျိၣ်ထီၣ်ကျဲၤကျဲၤခံဘိတာ်မကျဲ (hybrid approach), ဒ်သီးကကတၢ်ကတီၢ်လၢတာ်အိးထီၣ်ကဒါက့ၤကွဲၤတာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. DCSD န့ၣ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တာ်သုးကျဲၤတာ်မတၢ်အဆၢကတီၢ်လၢအဟ့ၣ်ပျဲ ကွဲၤသရၣ်တဖၣ်, ပုၤမတၢ်ဖိလၢအဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤတာ်, ဒီးကွဲၤဖိတဖၣ်လၢတာ်န့ၣ်လီၤမန့ၢ်တာ်သိၣ်လီၤအပိးလီၤတဖၣ်လၢအပုၤဖျိး ဒီး/မုတမုၢ် သမံသမိးတာ်ပိးတာ်လီၤတဖၣ်လၢတာ်

ကတော်ကတီးသေးလတ်စားထိုင်တိုက်ထိုင်ကွဲနံ့အင်္ဂါနံ့လီ.

DCSD ၎င်းအိုင်ထိုင်စွာကီးတိုက်ပီးတိုက်လီလၢ တၢ်ဂုထိုင်ပသီထိုင်လၢအစဲနီၤ လၢတၢ်ဆိုင်ထွဲမၤစၢၤကွဲသရၣ်တဖၣ်ဒီးပုၤပၤဆၢတၢ်တဖၣ်, ပၣ်ယုၣ်ဒီး, တၢ်ဘၣ်ဒီးဘၣ်ထံး, တၢ်န့ၣ်တၢ်တခီတၢ်, , ပုၤတၢ်-တၢ်ဟံၣ်သ့ၣ်ပၣ်သးတၢ်မၤလီ, တၢ်ဟံၣ်ဖျိၣ်ထိုင်သး ဒီးတၢ်စူးကါဒါကွဲၣ်တၢ် ဒီးတၢ်မၤလီပီးလီတဖၣ်ဒီးကွဲၣ် ကျဲသန့တဖၣ်လၢအထၢၣ်န့ၣ်လီလၢအဘၣ်ဘျီးဘၣ်ဒါအင်္ဂါနံ့လီ. တၢ်ဂုထိုင်ပသီထိုင်လၢအစဲနီၤတၢ်မၤလီကတီၢ် ကဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်နီၤလီၤအိၣ်သိး ကနီၤဟ့ၣ်လီၤတၢ်မၤလီထံးလၢအဂ့ၢ်ကတၢ် ဒီးတၢ်ရဲၣ်ကျဲၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢ တၢ်သိၣ်လိၣ်န့ၣ်တၢ်လၢအတုထိုင်ထိုင်ဘး ဒီးသမံသမိးပုၤကွဲဖိအ တၢ်ဂုထိုင်ပသီထိုင် လၢတၢ်မၤလီလၢတၢ်အိၣ်ယံၤလီၤသးကတီၢ်န့ၣ်လီ.

ကွဲသရၣ်တဖၣ်ကအိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲတၢ်ယၢ်လၢတၢ်န့ၣ်လီပၣ်ယုၣ်မၤသကိးလၢတၢ်မၤလီ synchronous ဒီး asynchronous လၢအပညိၣ်လၢတၢ်စူးကါ Microsoft Teams ဒီး Zoom ဒ်လဲၣ်လၢတၢ်မၤလီတၢ်သိၣ်လိၣ်လီၤအင်္ဂါ, မၤဂုထိုင်ကွဲဖိအတၢ်န့ၣ်လီပၣ်ယုၣ်, ဒီးဟ့ၣ်လီၤတၢ်န့ၣ်လီမၤလီမၤဘၣ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်သိၣ်လိၣ်လီၤဒီးတၢ်ဆိုင်ထွဲမၤစၢၤခိဖျိလၢတၢ်မၤလီအိၣ်ဖျိထိုင်လီၤသကိးလၢဘၢဒါအိၣ်န့ၣ်လီ.

ကီၢ်ရၣ်ကွဲလီၤကဝီၤရဲၣ်ကျဲၣ်လီၤတၢ်အိၣ်လၢအိၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့, လၢအဖိးမံလီၤအသးဒီးဖဲၣ်ဒါရဲၣ်တၢ်န့ၣ်ကျဲတဖၣ်လၢတၢ်ပတီၢ်တတီၢ်စုၣ်စုၣ်အင်္ဂါ, လၢကီၢ်တၢ်အိၣ်, မ့ၢ်ထူၣ်တၢ်အိၣ်ဒီး ကိၣ်ကစဲးကစိး/ဟါတၢ်အိၣ်(တသ့ဖဲအသ့) န့ၣ်လီ. တၢ်အိၣ်န့ၣ်ဂံၢ်န့ၣ်ဘါဖဲကျဲၣ်ကမၤသကိးတၢ်ဒီးတၢ်ဝံစိၣ်တီၢ်ဆၢဖဲကျဲၣ်လၢ တၢ်စိၣ်ဆၢတၢ်အိၣ်လၢကွဲသိၣ်ဘး(စ)လဲၣ်တၢ်အကျဲခဲလၢ် လၢဟံၣ်ဖိဖိတဖၣ်လၢတၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဝံစိၣ်တီၢ်ဆၢတဖၣ်အင်္ဂါန့ၣ်လီ.

တၢ်တီၢ်ကျဲၣ်ယုၣ်ထိုင်လၢတၢ်မၤလီအကွၢ်အဂီၢ် ကဖိးမံလီၤအသးဒီးတၢ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်ဆါအတၢ်ရၢလီၤအသးလၢပုၤတၢ်အပူၤအင်္ဂါန့ၣ်လီ. လၢတၢ်ဆါရၢ လီၤသးနီၣ်ဂံၢ်စုၢ် မ့တမ့ၢ် တအိၣ်ဘၣ်အင်္ဂါ, ကဘၣ်တၢ်စူးကါတၢ်မၤလီအကွၢ်ဂီၢ်လၢအညိၣ်န့ၣ်လီ. လၢတၢ်ဆါရၢလီၤအသးစုၢ် မ့တမ့ၢ် တအါတစ့တဖၣ်အင်္ဂါ, တၢ်ကစူးကါတၢ်မၤလီကွၢ်ဂီၢ်အညိၣ်န့ၣ်အသိး, မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟံၣ်ဖျိၣ်ထိုင်ကျဲၣ်ကျဲၣ်ခံဘိတၢ်မၤကျဲ (hybrid) မ့တမ့ၢ် တၢ်အိၣ်စီၤစုၢ်/အိၣ်ယံၤလီၤသးတၢ်မၤလီကွၢ်ဂီၢ်ကျဲၣ်ကျဲ တခါဂုၤတခါဂုၤန့ၣ်လီ. အခဲအံၤ, ဟီၣ်ကဝီၤန့ၣ်လဲၣ်ခိဖျိဘၣ်တၢ်ဆါရၢလီၤအသးအါအါဂီၢ်ဂီၢ်, အယိတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးလၢတၢ်မၤလီကွၢ်ဂီၢ်လၢအိၣ်စီၤစုၢ်/တၢ်အိၣ်ယံၤလီၤသးန့ၣ်လီ.

ဟီၣ်ကဝီၤကွဲကဆဲးမၤဒီးလၢတၢ်သမံသမိး COVID-19 တၢ်ဂ့ၢ်ထၢဖျိၣ်လၢကတီၢ်အံၤဒီး န့ၣ်လီၤမၤန့ၣ်တၢ်အပတီၢ်လၢတၢ်ရၢလီၤသးဒ်သိးကဟံၣ်ဖျိၣ်ထိုင်လၢမ့ၢ်တၢ်ကးမၤဘၣ်လီၤ တၢ်မၤလီတၢ်အကွၢ်ဂီၢ်လၢကတီၢ်အံၤအင်္ဂါအခါဖဲလဲၣ်န့ၣ်လီ. တၢ်သမံထံတဖၣ်ကဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျိၣ်ထိုင်အိၣ်အကတီၢ်ဖဲကမံးတံၢ်မိၢ်ပုၤအတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖဲ လါဖဲးပထုဘၣ် ၁၄ သိ, လါအိးကထိဘၣ် ၁၉ သိ, လါနီၣ်ဝုဘၣ် ၉ သိ, ဒီးလါဒိၣ်စ့ဘၣ် ၇ သိ, ၂၀၂၀ န့ၣ်လီ.

တၢ်သမံသမိးပုၤတၢ်ဟံၣ်ဖျိၣ်ထိုင်တၢ်ထံၣ် ဟံၣ်ဖျိၣ်ထိုင်လၢ အါတကွၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် (၇၀ မျးကယၤ) ဒီးမိၢ်ပၢ်တဖၣ် (၅၉ မျးကယၤ) န့ၣ်အိၣ်ဒီး တၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘိလၢ တၢ်စးထိုင်တၢ်မၤလီန့ၣ်အကွၢ်အဂီၢ်အညိၣ်န့ၣ်အသိးန့ၣ်လီ. တၢ်ဟံၣ်ဖျိၣ်ထိုင်ကျဲၣ်ကျဲၣ်ခံဘိတၢ်မၤကျဲ (hybrid medels) ဒီးတၢ်အိၣ်စီၤစုၢ်/အိၣ်ယံၤလီၤသးတၢ်မၤလီကွၢ်ဂီၢ်တဖၣ် မ့ၢ်တၢ်ယုၣ်ထၢတဖၣ်လၢအမၤမုၢ်အဝဲသ့ၣ်ခံဖုလီၤအသးဒိၣ်န့ၣ်လီ. ကွဲဖိတဖၣ်ဟံၣ်ဖျိၣ်ထိုင်တၢ်လၢ တၢ်မၤလီကွၢ်ဂီၢ်အညိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်လၢအမုၢ်ဘၣ်အဝဲသ့ၣ်န့ၣ်လီ.

စံၢ်လီၤဖဲအံၤလၢကသမံသမိးကွၢ် တၢ်ဟံၣ်ဖျိၣ်ထိုင်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၣ်ဒီတခါ <https://www.dekalbschoolsga.org/documents/plan-presentation.pdf> , ပၣ်ယုၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၣ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးဘၣ်ပး တၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်ဘျုးလၢတၢ်မၤဂုၤမၤသီထိုင်အိၣ်န့ၣ်လီ.